

## August 2024

### **CSTM Virtual Education Day: It's Summer, Baby!**

We are pleased to announce the success of the education day event featuring Intrauterine Transfusion presented by Dr Nadine Shehata and an interesting Perinatal Para Bombay case presented by Rebecca Randall. It was held on July 17 and hosted over 200 attendees. Keep an eye on the “education” page, in the members-only portal, for the event recording, and mark your calendars now for the next virtual education day that will be taking place on **Wednesday, October 30<sup>th</sup>, 2024** – stay tuned for more information.

### **CSTM 2024 - Top 4 Abstracts**

Congratulations to the authors of the top 4 abstracts selected by the CSTM Abstracts Committee 2024. Members may access these and other abstracts of interest on the [Abstracts page](#) of the CSTM website.

- Isohemagglutinin titres: A comparison of pathogen reduced pooled platelets manufactured with platelet additive solution versus untreated pooled platelets by Melanie Bodnar
- Monoclonal anti-D induces low efficiency trophoblasts: Implications for the prevention of Hemolytic disease of the fetus and newborn (HDFN) by Yoelys Cruz Leal
- Implementation of sexual risk behaviour donor screening in Canada by Mindy Goldman
- Towards Safer Transfusion Therapies: The Role of Non-Inflammatory Fcγ Receptor 1 Blockade by Yaima Tundidor Cabado

### **CBS Best practice NEW online modules course: Informed consent for blood products**

Canadian Blood Services is happy to share a new [“Best Practice” E-module](#) on informed consent for blood that has recently been published on their website. The learning objective of the course is to learn and teach how to obtain an informed consent for transfusion of blood products. It includes what are the basics of informed consent, risks and alternatives to transfusion. There is also an interactive case study that demonstrates an informed consent discussion with a patient. This E-Module is addressed to any Transfusion Prescribers. Following the module, you will be invited to fill a survey to evaluate the effectiveness of the course and understand how it can be improved for the future

### **New CSTM Board member:**

CSTM would like to welcome newly elected board member Shana Chiborak as the new Director-at-Large. We would like to thank departing board member Crystal Brunk for her great contribution to the CSTM while serving on the board.

**Save the date for upcoming events:**

23-24 August, Toronto: Annual Sickle Cell Awareness Group of Ontario (SCAGO) [Sickle Cell Summit](#)

12 September, Virtual: BC Transfusion Medicine round: [Register here](#)

[27 September \(Coquitlam, BC and Virtual\): BC PBCO Annual Education Day](#)

[19-22 October \(Houston, Texas\): AABB Annual meeting](#)

[28 October-1 November \(Virtual\): Canadian Patient Safety Week 2024](#)

**Check it out:** The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact [webmaster](#)

**CSTM blogs:** Watch for new blogs about CSTM committees!

**The CSTM is grateful for the financial support of our 2024 annual conference sponsors:**



août 2024

### **Journée éducative virtuelle de la SCMT: C'est l'été bébé!**

Nous sommes heureux d'annoncer le succès de la journée éducative virtuelle mettant en vedette la Transfusion intra-utérine présentée par la Dre Nadine Shehata et un cas intéressant de Para Bombay périnatal présenté par Mme Rebecca Randall. L'événement s'est déroulé le 17 juillet et a accueilli plus de 200 participants. Surveillez la page [« éducation »](#) du portail réservé aux membres pour voir ou revoir l'enregistrement de l'événement et marquez dès maintenant votre calendrier pour la prochaine journée d'éducation virtuelle qui aura lieu le mercredi 30 octobre 2024 – restez à l'affût pour plus d'information.

### **CSTM 2024 – Les 4 meilleurs résumés scientifiques**

Félicitations aux auteurs des quatre meilleurs résumés scientifiques sélectionnés par le Comité des résumés 2024 de la SCMT. Les membres peuvent accéder à ces résumés ainsi qu'à d'autres résumés d'intérêt sur la [page des résumés du site Web de la SCMT](#):

- *Isohemagglutinin titres: A comparison of pathogen reduced pooled platelets manufactured with platelet additive solution versus untreated pooled platelets* par Melanie Bodnar
- *Monoclonal anti-D induces low efficiency trophoblast cytolysis: Implications for the prevention of Hemolytic disease of the fetus and newborn (HDFN)* par Yoelys Cruz Leal
- *Implementation of sexual risk behaviour donor screening in Canada* par Mindy Goldman
- *Towards Safer Transfusion Therapies: The Role of Non-Inflammatory Fcγ Receptor 1 Blockade* par Yaima Tundidor Cabado

### **Modèle de bonnes pratiques de la SCS: consentement éclairé pour les produits sanguins**

La Société canadienne du sang est heureuse de vous présenter un nouveau module électronique sur les meilleures pratiques en matière de [consentement éclairé à la transfusion](#) qui a récemment été publié sur son site Web. L'objectif de ce cours est d'apprendre et d'enseigner comment obtenir un consentement éclairé pour la transfusion d'un produit sanguin. Il comprend les éléments de base du consentement éclairé, les risques et les solutions de rechange à la transfusion. Il y a aussi une étude de cas interactive qui démontre une discussion sur le consentement éclairé avec un patient. Ce module électronique s'adresse à tous les prescripteurs de transfusions. Après visualisation du module, vous serez invité à remplir un sondage pour évaluer l'efficacité du cours et comprendre comment il peut être amélioré pour l'avenir.

**Nouveau membre du conseil d'administration de la SCMT :**

La SCMT souhaite la bienvenue à Shana Chiborak, nouvelle membre élue du conseil d'administration, en tant qu'administrateur Général. Nous tenons à remercier Mme Crystal Brunk pour sa grande contribution à la SCMT lorsqu'elle siégeait au conseil.

**Réservez la date pour les événements à venir suivants:**

23-24 Août, Toronto: Annual Sickle Cell Awareness Group of Ontario (SCAGO) [Sickle Cell Summit](#)

12 Septembre, Virtuel: [BC Transfusion Medicine round](#)

[27 Septembre \(Coquitlam, BC et Virtuel\): BC PBCO Annual Education Day](#)

[19-22 Octobre \(Houston, Texas\): AABB Annual meeting](#)

[28 Octobre-1 Novembre \(Virtuel\): Semaine nationale de la sécurité des patients 2024](#)

**Consultez** la page [Carrière](#) de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le [Webmestre](#)!

**Blogues récents:** Surveillez les nouveaux blogues sur les comités de la SCMT!

**La SCMT est reconnaissante du soutien financier de ses commanditaires du Congrès annuel 2024 :**

